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1. Nyt medlem i SKF 
Varighed 5 minutter 
 
Majbrit præsenterer Michelle som nyt medlem af IT-digitalisering, og skal kigge på 
vores governance, blandt andet omkring vores organisation udvalg. Det skal Heidi 
være med til også. Majbrit fortæller, at det gerne skulle være med til at fornye vores 
organisation. 
 
Michelle præsenterer sig og fortæller, at hun har været kontorelev i J&B sekretariatet 
tidligere, hvor hun har fulgt Hanne og Joan i deres arbejde. 
 

2. KOMBIT tema dage v/ Lars 
Varighed: 10 minutter 
Diskussion:  
Lars fortæller at han har sendt mødeindkaldelser ud til en kombit heldag på mandag 
(d. 26/05). Lars fortæller at det udløber af M365 Ad projktet, hvor kendskabet til 
KOMBIT systemer, især FK org, har vist sig at være begrænset i vores organisation. 
Derfor skal vi kunne afdække hvad systemet kan. I den forbindelse har KOMBIT 
tilbudt at komme herned og holde temadag for os omkring den fælles kommunale 
infrastruktur, som Lars fortæller at de tog imod. 
Det har også med at gøre, at KOMBIT er ved at ændre strategi, hvor de gerne vil ud til 
kommunerne og være mere udadvendte og opsøgende end før. 
 
Lars fortæller at det, som KOMBIT skal fortælle om, er 3 tredelt. Om formiddagen vil 
der blive givet en intro til den fælleskommunale infrastruktur, og hvad det er for et 
systemlandskab som KOMBIT tilbyder kommunerne, samt hvilke gevinster, der kan 
være med at bruge KOMBIT systemerne mere struktureret. Det vil fx vha. brug af FK-
org at gøre, at man kan få et fælles billede af hvordan vores organisation ser ud. Det 
har vi ikke i dag, og det giver udfordringer. 
Derfor skal DDS også med, idet de er øverste myndighed for digitalisering i 
kommunen. Når klokken bliver 12:30, har DDS forladt eventet, og så bliver fokus 



 
 
 
 
 
 

Side 2 af 3 

mere dybdegående ift. hvordan vi bruger FK-org. Her vil KOMBIT give vejledning og 
support ift. hvordan FK-org vil blive brugt. Det har vi behov for, for vi har i dag ikke 
nogen i Aabenraa Kommune, der strengt taget ved hvordan FK-org virker, og det giver 
særligt udfordringer i forbindelse med organisationsændringer. 
Den tredje del sker d. 14. juni, der vil være et online møde, der omhandler tildeling af 
rettigheder til nye brugere vha. FK-org. Derfra får vi forhåbentligt et fællesbillede af, 
hvad der ligger i KOMBIT platformen. 
 
Lars fortæller, at der har været stor tilslutning, og tolker det som om, at det har 
interesse. Det har skabt problemer med plads i lokalet. Derfor spørger Lars, om 
SKF’erne vil deltage via teams i 420 om formiddagen. 
Det indvilliger folk i. 
Beslutning: 
 

3. Status på NSIS og almen IT-revision v/ Johannes 
Varighed: 15 minutter 
 
Johannes giver status på NSIS og IT-revisionen 
 
Diskussion: 
Johannes giver status på revisionsarbejdet, og forklarer scope for de forskellige 
revisioner: 
IT-revision omhandler generelle krav til vores IT-organisation, og sætter fokus på 
brugerstyring samt ledelsestilsyn ved de systemer, der varetager finansielle 
transaktioner over et vist beløbsstørrelse. I Aabenraa Kommune er dette SD, KY, KSD 
og Prisme.  
NSIS stammer fra EIDAS forordningen fra EU, der i Danmark er omsat til NSIS 
standarden, og handler om godkendelsen til at udstede MitID Erhverv brugere, altså 
at udstede brugere, der kan tilgå andre organisationers data, på vegne af ens egne 
brugere, via NemLogin / MitID infrastrukturen. Ligesom almen IT-revision, så 
omhandler NSIS nogle generelle krav til vores organisations sikkerhed og processer, 
men stiller skarpt på elektroniske identifikationsmidler. 
 
Johannes fortæller, at vi egentlig ikke ved, hvordan det er gået helt, da vi ikke har 
fået erklæring eller revisionsbrev tilbage endnu, men vi har nogle afvigelser i NSIS 
øjemed, vi forventer at få. Dem skal vi lave en handlingsplan for, der for 
Digitaliseringsstyrelsen klargør, hvordan vi vil udbedre afvigelsen. Gentager en 
afvigelse sig, vil man får 6 måneder til at have vist, at afvigelsen er udbedret. 
 
Johannes fortæller til sidst, at selvom revisionsarbejdet er ressourcekrævende, hvilket 
også vokser en gang til med NIS2 til næste år, har det også klare gevinster, da det 
lægger pres på at IT-afdelingen fornyer sig selv. 
 
Beslutning: 
Orientering taget til efterretning. 
 

4. Status på M365 v/ Jesper og IT 
Varighed: 40 minutter 
 



 
 
 
 
 
 

Side 3 af 3 

Jesper giver i samarbejde med IT status på M365  
 

SKF - 2.pdf

 
 
Diskussion: 
Jesper giver status på baggrund af vedhæftede PDF/Power Point. 
 
Beslutning: 
Orientering taget til efterretning 
 

5. Nyt fra IT-drift  
Varighed: 5 minutter 
 
Diskussion: 
Mette fortæller at hun er den nye IT-drift leder, og fortæller, at hun er ny i SKF, og 
præsenterer sig selv. 
Mette fortæller at hun har brugt de første 4-4,5 på at lære organisationen at kende, 
og bruge tid på opgaver relateret til NSIS, IT-revision og KL baseline. 
 
Beslutning: 
Orientering taget til efterretning. 
 

6. Nyt fra IT-helpdesk 
Varighed 5 minutter: 
Diskussion: 
Johannes fortæller, at punktet udgår, idet Stig har nye medarbejder til samtale. 
 
Beslutning: 
Orientering taget til efterretning 
 

7. Eventuelt 
Varighed: 5 minutter 
Majbrit spørger, hvilke emner, SKF’erne gerne vil have oppe på SKF 
Bjørn spørger ind til, hvad der skete med DDS kommissorium. 
Majbrit fortæller, at det vil være en del af Michelles kommende arbejde, og at der 
gerne burde være noget nyt til Q4. 
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